



إنجاب طفل

إذا كنت أحد الوالدين لطفل حديث الولادة أو تبنيته مؤخرًا طفلاً وتريد أخذ إجازة من العمل، فقد تكون مؤهلاً للحصول على دعم مالي.

لدى **Parental Leave Pay Services Australia** لمساعدتك إذا كنت تعتني بطفل حديث الولادة أو تم تبنيه مؤخرًا. بالنسبة للأطفال المولودين أو الذين تم تبنيهم اعتبارًا من 1 تموز/ يوليو 2023، يمكن لعائلتك الحصول على ما يصل إلى 100 يوم من **Parental Leave Pay**. هذا نفس الشيء مثل 20 اسبوعاً بناءً على أسبوع عمل 5 أيام. إذا كان لديك شريك، فيمكنهم أيضاً استخدام جزء من **Parental Leave Pay**.

قد تكونون مؤهلين إذا كنت الأم الحقيقية المنجبة أو الأب البيولوجي أو أحد الوالدين بالتبني أو إذا كنت شريكاً أو شريكة لأحد الوالدين البيولوجي أو بالتبني للطفل.

قد تحصل أيضاً على **Parental Leave Pay** إذا كنت:

1. أحد الوالدين المعني بالحصول على الطفل من الأم الحقيقية المنجبة في ترتيب لتأجير الأرحام؛ أو
2. شخصاً آخر يرفع الطفل في ظروف استثنائية.

يمكنك بدء مطالبتك في ما يصل إلى 3 أشهر قبل التاريخ المتوقع لولادة طفلك أو تبنيه.

لمزيد من المعلومات بالإنكليزية أو لغات أخرى اذهب إلى

servicesaustralia.gov.au/parentalleavepay

اتصل برقم **131 202** للتحدث إلينا بلغتك حول دفعات وخدمات **Centrelink**.



Having a baby

If you are the parent of a newborn or recently adopted child and you are taking time off work, you may be eligible for financial support.

Services Australia has Parental Leave Pay to help you if you are caring for a newborn or recently adopted child. For children born or adopted from 1 July 2023, your family can get up to 100 days of Parental Leave Pay. This is the same as 20 weeks based on a 5 day work week. If you have a partner, they can also use part of the Parental Leave Pay.

You may be eligible if you are the birth mother, the biological father, an adoptive parent, or if you are the partner of the biological or adoptive parent of the child.

You may also receive Parental Leave Pay if you are;

1. The intended parent receiving the child from a birth mother in a surrogacy arrangement; or
2. Another person caring for the child under exceptional circumstances.

You can start your claim up to 3 months before the expected date of your child's birth or adoption.

For more information in English and other languages go to **servicessaustralia.gov.au/parentalleavepay**

Call **131 202** to speak with us in your language about Centrelink payments and services.